

Title (en)

Valve bushing for the receipt of the gas bottle valve of a pressurised-gas container made from highly alloyed chromium-nickel steels.

Title (de)

Ventilmuffe zur Aufnahme des Gasflaschenventils von Druckgasbehältern aus hochlegierten Chrom-Nickelstählen.

Title (fr)

Manchon ou vanne destiné aux vannes pour bouteilles à gaz sous pression, fabriqué avec des aciers au chrome-nickel hautement liés.

Publication

**EP 0303840 A2 19890222 (DE)**

Application

**EP 88111639 A 19880720**

Priority

DE 3727326 A 19870817

Abstract (en)

Pressurised-gas containers made of high-alloy chromium-nickel steels for the storage of ultra-pure gases are cryogenically worked and electrolytically polished to improve the strength properties. The only means of access for the cleaning and the electrolytic polishing of the interior of the container is the narrow threaded opening of the valve bushing, welded in the top end (3) of the pressurised-gas container, for the gas-bottle valve (8). In order to facilitate the means of access, the valve bushing is formed from a cylindrical neck piece (6) welded into the top end and an insert (7) which is connected to the neck piece in a gas-tight and detachable manner and contains the threaded opening. Here, the inside diameter of the neck piece is greater than the diameter of the threaded opening. <IMAGE>

Abstract (de)

Druckgasbehälter aus hochlegierten Chrom-Nickelstählen für die Speicherung ultrareiner Gase werden zur Verbesserung der Fertigkeitseigenschaften kryoverformt und elektrolytisch poliert. Einzige Zugangsmöglichkeit für die Reinigung und das elektrolytische Polieren des Behälterinneren ist die enge Gewindeöffnung der im oberen Boden (3) des Druckgasbehälters eingeschweißten Ventilmuffe für das Gasflaschenventil (8). Um die Zugangsmöglichkeiten zu erleichtern wird die Ventilmuffe aus einem in den oberen Boden eingeschweißten zylindrischen Halsstück (6) und einem mit dem Halsstück gasdicht und lösbar verbundenen Einsatz (7) mit der Gewindeöffnung ausgebildet. Der Innendurchmesser des Halsstückes ist hierbei größer als der Durchmesser der Gewindeöffnung.

IPC 1-7

**F17C 13/04**

IPC 8 full level

**F17C 13/08** (2006.01); **F17C 13/00** (2006.01); **F17C 13/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F17C 13/002** (2013.01 - EP US); **F17C 2205/0308** (2013.01 - EP US); **Y10T 137/7062** (2015.04 - EP US)

Cited by

FR2911175A1; EP0370986A3; US5082243A; FR2706016A1; EP0629812A1; US5429152A; EP0725247A1; EP0863361A3; CN109404721A; WO0107826A1

Designated contracting state (EPC)

AT FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0303840 A2 19890222**; **EP 0303840 A3 19890809**; **EP 0303840 B1 19911106**; AT E69298 T1 19911115; DE 3727326 A1 19890302; DE 3727326 C2 19911114; DE 8717878 U1 19901213; JP S6465400 A 19890310; US 4895345 A 19900123

DOCDB simple family (application)

**EP 88111639 A 19880720**; AT 88111639 T 19880720; DE 3727326 A 19870817; DE 8717878 U 19870817; JP 20031588 A 19880812; US 23049588 A 19880810